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აკადემიური/მოწვეული პერსონალის კმაყოფილების კვლევა
 

 

სსიპ - სამცხე-ჯავახეთის სახელმწიფო უნივერსიტეტის ხარისხის უზრუნველყოფის 

სამსახურის მიერ 2024-2025 სასწავლო წლის შემოდგომისლის სემესტრის დასაწყისში ჩატარდა 
აკადემიური/მოწვეული პერსონალის საუნივერსიტეტო გარემოთი კმაყოფილების კვლევა. 
კვლევაში მონაწილეობა მიიღო 68 აკადემიურმა/მოწვეულმა პერსონალმა, მათ შორის, 50,7% 

აკადემიური პერსონალი, ხოლო 49,3% მოწვეული პერსონალი. 

 

 

კითხვაზე რამდენად აქტიურად იყავით ჩართული პროგრამის შემუშავების პროცესში? 

o გამოკითხულთა 75%-მა უპასუხა, რომ აქტიურად იყო ჩართული;  

o გამოკითხულთა 10,3%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ იყო ჩართული. 

o გამოკითხულთა 13,2%-მა უპასუხა, რომ არ იყო ჩართული. 

o  

 

კითხვაზე, რამდენად კმაყოფილი ხართ აკადემიური/მოწვეული პერსონალისადმი 

სტუდენტების დამოკიდებულებით? 

o გამოკითხულთა 86,8%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია სტუდენტების 

დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 11,8%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია სტუდენტების 

დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 1,4%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილი სტუდენტების 

დამოკიდებულებით. 

 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ სტუდენტთა შეფასებით სისტემით?  

o გამოკითხულთა 80,9%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია სტუდენტთა შეფასებით 

სისტემით; 

o გამოკითხულთა 17,6%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია სტუდენტთა შეფასებით 

სისტემით; 

o გამოკითხულთა 1,5%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილია სტუდენტთა შეფასებით 

სისტემით; 
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კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ სასწავლო პროცესის ორგანიზებით?  

o გამოკითხულთა 88,2%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია სასწავლო პროცესის 

ორგანიზებით; 

o გამოკითხულთა 10,3%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია სასწავლო პროცესის 

ორგანიზებით; 

o გამოკითხულთა 1,5%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილია სასწავლო პროცესის 

ორგანიზებით; 

 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ საგამოცდო ცენტრის საქმიანობით?  

o გამოკითხულთა 77,9%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია საგამოცდო ცენტრის 

საქმიანობით; 

o გამოკითხულთა 19,1%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია საგამოცდო ცენტრის 

საქმიანობით; 

o გამოკითხულთა 3%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილია საგამოცდო ცენტრის 

საქმიანობით; 

 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის ხარისხის უზრუნველყოფის 

სამსახურის დამოკიდებულებით?  

o გამოკითხულთა 92,6%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია უნივერსიტეტის ხარისხის 

უზრუნველყოფის სამსახურის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 7,4%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია უნივერსიტეტის ხარისხის 

უზრუნველყოფის სამსახურის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთაგან ნაწილობრივი კმაყოფილი არ დაფიქსირებულა. 
 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის ადამიანური რესურსების სამსახურის 

დამოკიდებულებით? 

o გამოკითხულთა 89,7%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ადამიანური რესურსების სამსახურის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 8,8%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ადამიანური რესურსების სამსახურის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 2,5%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ადამიანური რესურსების სამსახურის დამოკიდებულებით. 

 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის სასწავლო პროცესების მართვის 

სამსახურის დამოკიდებულებით? 

o გამოკითხულთა 91,2%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია უნივერსიტეტის სასწავლო 

პროცესების მართვის სამსახურის დამოკიდებულებით;  
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o გამოკითხულთა 8,8%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია უნივერსიტეტის სასწავლო 

პროცესების მართვის სამსახურის დამოკიდებულებით;  

o ნაწილობრივ უკმაყოფილო უნივერსიტეტის სასწავლო პროცესების მართვის სამსახურის 

დამოკიდებულებით არცერთი რესპოდენტის არ დაფიქსირებულა. 
 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის ბუღალტერიის დამოკიდებულებით? 

o გამოკითხულთა 88,1%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ბუღალტერიის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 10,4%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ბუღალტერიის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 1,5%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

ბუღალტერიის დამოკიდებულებით; 

 

კითხვაზე რამდენად კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის საზოგადოებასთან ურთიერთობის 

სამსახურის დამოკიდებულებით? 

o გამოკითხულთა 67,2%-მა უპასუხა, რომ სრულიად კმაყოფილია უნივერსიტეტის 

საზოგადოებასთან ურთიერთობის სამსახურის დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 31,3%-მა უპასუხა, რომ მეტწილად კმაყოფილია კითხვაზე რამდენად 

კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის საზოგადოებასთან ურთიერთობის სამსახურის 

დამოკიდებულებით; 

o გამოკითხულთა 1,5%-მა უპასუხა, რომ ნაწილობრივ კმაყოფილი კითხვაზე რამდენად 

კმაყოფილი ხართ უნივერსიტეტის საზოგადოებასთან ურთიერთობის სამსახურის 

დამოკიდებულებით. 

 

კითხვაზე გაქვთ თუ არა საშუალება მონაწილეობა მიიღოთ სხვადასხვა პროექტში? 

საერთაშორისო მობილობაში? 

o სხვადასხვა პროექტში მონაწილეობის მიღების საშუალება აქვს გამოკითხულთა  88,2%, 

ხოლო 11,8% აფიქსირებს, რომ არა აქვს სხვადასხვა პროექტში მონაწილეობის მიღების 

საშუალება. 
 

კითხვაზე გთავაზობთ, თუ არა უნივერსიტეტი მხარდაჭერის მექანიზმებს პროფესიული 

განვითარების კუთხით? 

o გამოკითხულთა 94,1%-მა უპასუხა, რომ უნივერსიტეტი თავაზობს მხარდაჭერის 

მექანიზმებს პროფესიული განვითარების კუთხით; 

o გამოკითხულთა 5,9%-მა უპასუხა, რომ უნივერსიტეტი არ თავაზობს მხარდაჭერის 

მექანიზმებს პროფესიული განვითარების კუთხით; 

 

უნივერსიტეტის მხრიდან მხარდაჭერის რა საჭიროებას ხედავთ (გთხოვთ წერილობით 

დააფიქსიროთ თქვენი მოსაზრება)? (ციტირებული ტექსტი): 
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• ამ ეტაპზე არაფერს 

• პრაქტიკული მეცადინეობების ხელშეწყობა (დაფინანსება) 
• რა თქმა უნდა სასურველი იქნება ხელფასის მომატება 
• ვფიქრობ, ამ ეტაპზე ანაზღაურების მომატებ აუცილებელია. 
• უნივერსიტეტის მხრიდან მხარდაჭერა არის სრულყოფილი 

• აქტიური და უნივერსიტეტისთვის სასარგებლო საქმიანობის მომტანი, მ.შ. ინსტიტუციური 

განვითარებისა და ინტერნაციონალიზაციის ხელშემწყობი პროექტების განმხორციელებელი 

აკადემიური პერსონალისთვის კარგი იქნება თუ წამახალისებელი ღონისძიებებს 

გაითვალისწინებს ადმინისტრაცია. ასევე, ხელფასების მომატება აუცილებელია, რათა 
შენარჩუნებული, ან/და მოზიდული იქნეს კვალიფიციური კადრი და არ მოხდეს კადრების 

გადინება.  
• სტუდენტთა სასწავლო პრაქტიკის გაუმჯობესება 
• კომპიუტერული ცენტრის გამართულ მუშაობას!!! 

• თანამედროვე ტექნოლოგიების ათვისების ხელშეწყობა  
• უნივერსიტეტის მხრიდან სტუდენტთა მხარდაჭერის მექანიზმების გაგრაძელება  
• ტრენინგები სწავლების უახლეს მეთოდებზე. თანამედროვე ტექნიკური საშუალებების 

(ჭკვიანი დაფა) უფრო მასიური გამოყენება 
• პრაქტიკული მეცადიენეობების დაფინანსება 
• ნებისმიერ საკითხთან დაკავშირებით რაც ეხება სწავლას, ყოველთვის მაქვს უნივერსიტეტის 

მხარდაჭერა.  
• ანაზღაურების გაზრდა, გაცვლითი პროგრამების გააქტიურება პროფესორ 

მასწავლებლებისთვის. 

• ფინანსურად  

• ტრენინგების გაზრდაა საჭირო ძირითად სპეციალობებში 

• დღემდე რაცკი დაგვჭირდა ადმინისტრაცია მხარში გვიდგას 

• უცხო ენების კურსის სწავლება  
• მოტივაციის ზრდისა და აქტიური კვლევითი და სამეცნიერო მუშაობის სრულყოფისათვის 

უნდა დაინერგოს ანაზღაურების პრემიალური სისტემა ანუ წახალისდეს ის თანამსრომლები 

რომლებსაც მეტი აქტივობა ექნებათ, რაც გაზრდის კონკურენციასაც და სხვასაც უბიძგებს 

აქტივობის გაზრდისაკენ.  

• ამ ეტაპზე არ ვსაჭიროებ 

• პრაქტიკული ვიზიტები განხორციელების და კვლევებოს წარმართვაში მეტი დახმარება 
• უნივერსიტრტი მხრიდან არის სრული მხარდაჭერა 
• უცხოეთში სამეცნიერო კონფერენციაში მონაწილეობის დაფინანსება  
• უნივერსიტეტი ცდილობს ყველა საჭიროების გათვალისწინებას  

• მხარდაჭერა გვაქვს/სხვა მოსაზრება არ მაქვს 

• უნივერსიტეტმა სრულად დააფინანსოს პროფესორის შრომები  

• ხედავს და მისი წყალობა არ მოუშალოს თითოეულ ჩვენთაგანს და სრულიად საქართველოს 

• ამ ეტაპზე არაფერს  
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• პროფესიული განვითარების მიმართულებით სხვადასხვა ღონისძიებების გამართვა  
• ამ ეტაპზე უნივერსიტეტის მხრიდან მხარდაჭერის რაიმე საჭიროებას ვერ ვხედავ 

• კმაყოფილი ვარ  

• კვალიფიკაციის ამაღლების ონლაინ პროგრამებია დაფინანსება. 
• არაფერი ისეთი მნიშვნელოვანი  

• აუდიტორიების ნაწილი არ არის მოწესრიგებული (სისუფთავე) და აღჭურვილი საჭირო 

ინვენტარით (მონიტორი ...), ზოგან არ არის საკმარისი სკამები. 

• მაქვს ყოველმხრივი მხარდაჭერა  
• სტუდენტთა ლექციაზე დასწრების აუცილებლობის მოთხოვნა  
• ახალი სახელმძღვანელოებით ბიბილიოთეკის გამდიდირება 
• კმაყოფილი ვარ  

• დარგის განვითრებისთვის უნივერსიტეტის მხარდაჭერა ყოველთვის გვქონდა: სასწავლო 

ექსპედიციები, ძეგლებზე და მუზეუმებში გასვლითი ლექცია-სემინარები, ოთარ ღამბაშიძის 

სახელობის არქეოლოგიის კაბინეტის მოწყობა საგამოფენო სივრცით.  

• ლაბორატორიების და საპროფესოროს კეთილმოწყობა! კეთილმოწყობა! კეთილმოწყობა 
 

 

გთხოვთ, გაეცნოთ საგანმანათლებლო პროგრამის სასწავლო გეგმას (კურიკულუმს) და 
დაასახელოთ: 

რომელ სასწავლო კურსებს დაამატებდით პროგრამის სასწავლო გეგემას:  

რომელ სასწავლო კურსებს ამოიღებდით პროგრამის სასწავლო გეგმიდან: 

 

არცერთს 

 დავტოვებდი უცვლელად 

 პროგრამების შედგენის პროცესში ჩემი აზრი გათვალისწინებულია 
 სასწავლო კურსები შეესაბამება საგანმანათლებლო პროგრამის სასწავლო გეგმას 

 კურიკულუმი სწორადაა შედგენილი  

დაბამატებდი, ვებტექნოლოგიების მიმართულებით ახალ კურსს, რომელიც ბექენდს 

უკეთესად 

 პროგრამისთვის კარგი იქნება არჩევითად უცხოენოვანი კურსები  

ეკოლოგიის სამაგისტრო პროგრამას დავამატებდი 

 ამ ეტაპზე არ საჭიროებს რაიმე კურსის დამატება/ამოღებას  

არ შევცვლიდი 

 საბაკალავრო დონეზე კარგი იქნება აგრობიზნესის მენეჯმენტი, თუნდაც სავალდებულო 

არჩევით კურსად, რადგან რეგიონის სპეციფიკა იქნეს გათვალისწინებული 

 ამჟამად თავს შევიკავებ  

ძირითად მიზანს და შედეგს სასწავლო გეგმა სრულად აკმაყოფილებს 

 ფიქრობა დამატებას.  

ჯერჯერობით არა  
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ინფორმატიკოსების სასწავლო პროგრამაში დავამატებდი:1. მათემატიკურ-კომპიუტერული 

მოდელირების, მართვის ინჟინერიის, VBA-ზე პროგრამირების საგნებს!!! 

 ადირთმცოდნეობა 
პროგრამის შედგენისას უკვე გათვალისწინებულ იქნა  
სასწავლო პროგეამის შედგენაში მონაწილეობა მიღებული მაქვს, სადაც ჩემი აზრი 

გათვალისწინებულია.  
სხვა ევროპულ ენებს  

კმაყოფილი ვარ  

კლიმატგონივრულ სოფლისმეურნეობის მართვა, სხვადასხვა საგნების კრედიტების 

შემცირების ხარჯზე 

 ვფიქრობ ამეტაპზე საკმარისია მომავლისათვის ვნახოთ ბაზარი გვიჩვენებს  

არსებული კურსები სავსებით საკმარისია  
ტურიზმის ეკონომიკა 
 პროგრამა არ საჭიროებს ცვლილებებს 

 სასწავლო გეგმა დამაკმაყოფილებელია 
 ამ ეტაპზე ტავს შევიკავებ  

დავამატებდი ინოვაციებს და ამოვიღებდი არაფერს ამოვირებდი იგივეს დავტოვებდი  

კვლევის მეთოდოლოგია აგრო ინოვაციური ტექნოლოგიები, ბიოტექნოლოგიის  

დავამატებდი ანალიზურ ქიმიას  

ამჟამად არ მაქვს პასუხი  

დავამატებდი რეგიონულ ეკონომიკას 

 სტუდენტს მეტი არჩევანის საშუალება ქონდეს  

არ შევცვლიდი  

ვფიქრობ ამ ეტაპზე პროგრამა ცვლილებებს არ საჭიროებს 

 დამატებითი პროგრამის გადატანამ მე-4 სემესტრში გამოიწვია "არეულობა". არა მგონია 
გაამართლოს. 

უცვლელად დავტოვებდი  

ყველაფერია უკვე კურიკულუმში  

პირველ რიგში, სასურველია (რაც შეიძლება მალე, უახლესი პერიოდისთვის) განახლდეს 

მაგისტრატურის პროგრამები. მეორე რიგში, იურიდიულ ფაკულტეტზე დავამატებდი : 

სასჯელის დანიშვნას, კაზუსის ამოხსნის მეთოდიკას და დანაშაულის 

კვალიფიკაციას.უახლოეს პერიოდში)  

სასწავლო კურსებს არცერთს არ ამოვიღებ, ყველა ჩასმულია სწორად და შესაბამისად.  

ამ ეტაპზე არაფერს  

პროგრპროგრამის სასწავლო გეგმიდან ამოვიღებდი minor სასწავლო კურსებს minor სასწავლო 

კურსებს 

 არაფერს არ შევცვლიდი ამ ეტაპზე 

 დავამატებდი: ფსიქოლოგიის და ფილოსოფიის შესავალს 

მათემატიკურ პროგრამებს  

არ არის საჭირო ცვლილება  
ამ ეამ ტაპზე სწორადაა გაწერილი სასწავლო კურსი 
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 დავამატებდი: ბაკალავრიატში - გარდამავალი პერიოდის - მე18 საუკუნის მეორე ნახევრისა 
და მე19 საუკუნის დასაწყისის ლიტერატურის ისტორიას. 

 ვფიქრობ, ყველაფერია საჭირო რაც, არისგეგმაში 

 ასეთი სასწავლო კურსი ჯერჯერობით არ არის 

 ყველა სასწავლო კურსი მნიშვნელოვანია  
საბუნებისმეტყველო საგნების საათების მომატება  
არ დავამატებდი  

საჯაროდ გამოსვლის ხელოვნება 
მათემატიკური მიმართულების კურსებს ჩავანაცვლებდი უფრო ტექნოლოგიური საგნებით  

მისაღებია ყველაფერი 

 ჩვენს მიერ ჩამოყალიბებული სასწავლო კურსები სრულიად საკმარისია 1. მონაცემებზე 

დაფუძნებული მოდელირება 2. მრავალკრიტერიუმებიანი გადაწყვეტილებების ანალიზის 

მეთოდები 

 

გთხოვთ, დააფიქსიროთ სასწავლო კურსების სტატუსტთან (სავალდებულო/არჩევითი) 

დაკავშირებით თქვენი მოსაზრებები. ხომ არ შეცვლიდით რომელიმე სასწავლო კურსის 

სტატუსს? 

აუცილებელია იყოს: 33,8%; 

აუცილებელი არ არის: 66,2% 

 

გთხოვთ, დააფიქსიროთ თქვენი მოსაზრება სასწავლო კომპონენტებისთვის მინიჭებილი 

კრედიტების შესაბამისობაზე. 

შესაბამისობაშია: 98,5%; 

შესაბამისობაში არ არის 1,5% 

გთხოვთ, არსებობის შემთხვევაში გაგვიზიაროთ პროგარამასთან დაკავშირებული 

დამატებითი მოსაზრებები: 

• არ მაქვს 

• პროგრამა სრულიად მისაღებია 
• მოსაზრება არ მაქვს  

• სწავლის მეთოდები კიდევ შეიძლება დაიხვეწოს ცალკეულ დისციპლინებში 

• არა მაქვს 

• წარმატებები უნივერსიტეტს 

• ,,სადოქტორო საფეხურის განათლების ჩარჩო დოკუმენტთან"-სრული შესაბამისობა 
პროგრამის. 

• პროგრამა ნამდვილად აკმაყოფილებს მასზე წაყენებულ მოთხოვნებს  

• პროგრამა სრულიად განახლებულია და აღარ საჭიროებს ცვლილებებს , 

• შესაბამისობაშია 
• ასეთი არა რის  

• ვფიქრომ , ცუდი არ იქნება 4 წელი ისწავლონ სპეციალობა და თუ მათ დააინტერესებთ და 
ენდომებათ , ერთი წელი ისწავლონ დამატებითი სპეციალობა. ასეთი პრაქტიკა არსებობს.  

• დამატებითი მოსაზრება არა მაქვს 
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• სხვა მოსაზრებები არ მაქვს 

• წარმატებები 

• პროგრამასთან დაკავშირებული დამატებითი მოსაზრებები ამ ეტაპზე არ მაქვს 

• პროგრამა სრულიად შეესაბამება მის მიზნებს 

• ამ ეტაპზე ვერ ვხედავ რაიმეს შეცვლის აუცილებლობას 

• ვფიქრობ, ახლებური და მოდერნიზებული პროგრამები ახალგაზრდებისათვის ძალიან 

საინტერესო იქნება 
 

 

დასკვნები (საყურადღებო საკითხები): 

 

o ჩაღრმავებული ინტერვიუს საშუალებით დაკონკრეტდეს აკადემიური/მოწვეული 

პერსონალის საჭიროებები და პერსონალისთვის დაორგანიზდეს შეხვედრები; 

o წინასწარ გაიწეროს პროფესიული განვითარების მიმართულებით სხვადასხვა 
ღონისძიებების ჩატარების გეგმა და ეცნობოს პერსონალს; 

o პროგრამების განვითარების მიზნით ფაკულტეტის ხარისხის უზრუნველყოფის 

სამსახურის ხელმძღვანელებმა დააიდენტიფიცირონ იმ სასწავლო კურსების საჭიროება 
საგანმანათლებლო პროგრამების შესაბამისად, რომლებიც აკადემიური/მოწვეული 

პერსონალის მხრიდან არის შემოთავაზებული. 

o  „აკადემიური და მოწვეული პერსონალის ხელფასის მომატების საკითხი განსახილველად 

გადაეცეს ადმინისტრაციის ხელმძღვანელს. 


